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Zápisnica 

zo zasadnutia Komisie kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante 

konaného dňa 15. 06. 2016 
 

Prítomní:  
Predseda komisie:  Mgr. Peter Kolek 

Členovia komisie:  PaedDr. Peter Černý, Mgr. Ján Kolek, Zsolt Takáč 

 Mgr. Ladislav Maťašovský, Rudolf Mézes 

Ospravedlnená: Janette Vargová   

Ďalej boli prítomní: 

Hostia:                      Juraj Pekarovič - kronikár mesta, Mgr. Miroslav Psota - prednosta 

MsÚ, Mgr. Lívia Gešková - vedúca oddelenia spoločenských služieb MsÚ 

Zapisovateľka komisie:  Eva Poláková 
 

Predseda komisie Mgr. Peter Kolek privítal všetkých prítomných na zasadnutí a oboznámil 

ich s programom, ktorý bol jednomyseľne schválený.  
 

Program:  
1) Oponentúra Kroniky mesta za rok 2015. 

2) Priebežná informácia o príprave XXXII. ročníka Galantských trhov. 

3) Vyhodnotenie činnosti komisie a aktivity členov za I. polrok 2016.. 

4) Návrh plánu práce komisie na II. polrok 2016. 

5) Rôzne (o.i. Návrh „Štatútu GN/GÚ“). 
 

1) Oponentúra Kroniky mesta za rok 2015: 

Materiál bol doručený všetkým členom komisie spolu s pozvánkou. 

p.Pekarovič – v úvode informoval o tom, že všetky pripomienky členov komisie za 

predchádzajúci rok boli do kroniky za rok 2014 zapracované, materiál bol po jazykovej 

úprave odovzdaný pani Marcinkovej na ručný zápis, ktorý sa už v týchto dňoch dokončuje. 

Ďalej uviedol, že ručné zápisy kroniky sa viažu po 5 rokoch- rok 2014 je piatym rokom, po 

príprave úvodnej strany, očíslovaní jednotlivých strán a doplnení skratiek sa kronika za 

r.2010-2014 zviaže do zväzku č. IX-zabezpečí to oddelenie spoločenských služieb. Následne 

požiadal členov komisie, aby predniesli svoje pripomienky k predloženému materiálu kroniky 

za r.2015. 

Mgr. Kolek J.- konštatoval, že kronika je z roka na rok lepšie spracovaná, nemá k nej žiadne 

pripomienky a je spokojný s dobre vykonanou prácou kronikára. 

Mgr. Gešková – oznámila, že odovzdala svoje pripomienky p.Pekarovičovi písomne. 

Mgr. Kolek P. – uviedol, že nenašiel nič, čo by bolo treba doplniť, je spokojný s materiálom. 

Mgr. Psota – oboznámil prítomných, že na MsÚ bola vykonaná kontrola z Min.kultúry. 

Kontrolný orgán nahliadol aj do kroniky mesta, ich záverečné hodnotenie bolo, že kronika je  

profesionálne spracovaná, na veľmi dobrej umeleckej úrovni. Zároveň navrhol, že by sa 

mohlo mesto zúčastniť aj nejakej súťaže týkajúcej sa kroniky miest a obcí. 

Mgr. Kolek P. – uviedol, že komisia je s prácou kronikára spokojná, pevne verí, že 

p.Pekarovič bude túto prácu vykonávať ešte dlho, ale zároveň navrhol, že by bolo dobré 

hľadať niekoho, kto by sa pri ňom postupne zaúčal a komu by mohol odovzdať svoje 

skúsenosti a poznatky. 

 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Oponentúru 

Kroniky mesta za rok 2015“, nemá k predloženému materiálu kroniky žiadne 

doplňujúce pripomienky a odporúča text na ďalší postup prác. 
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Komisia ďalej odporúča: 

-   prihlásiť sa s galantskou kronikou v prípade, ak bude možnosť zapojiť sa do   

niektorej z organizovaných súťaží na hodnotenie kroník 

- vedúcej OSS vyvinúť aktivity na hľadanie kronikára, ktorý by sa mohol popri  

p.Pekarovičovi zaúčať  

  

2) Priebežná informácia o príprave XXXII. ročníka Galantských trhov: 

Mgr. Kolek P. -  opýtal sa Mgr. Psotu, kedy sa uskutoční ďalšie zasadnutie ku Galantským 

trhom, nakoľko termín konania sa blíži. Zároveň sa informoval, či bude zmena riaditeľa GT, 

keďže túto funkciu doteraz vykonávala zastupujúca prednostka p.Galambosová a v minulosti 

bolo zvykom, že tým bol poverený prednosta MsÚ. 

Mgr. Psota – uviedol, že p.Galambosovú do funkcie schválilo uznesením MsZ, ktoré 

prípadnú zmenu taktiež musí schváliť. Oboznámil prítomných, že zasadnutie ku GT sa 

plánuje na začiatok mesiaca júl , začína sa s propagáciou termínu konania GT v širšom 

regióne, taktiež riaditeľovi MsKS budú odovzdané všetky podklady, aby bolo možné včas 

vyhotoviť plagáty. 

Mgr. Kolek J. – uviedol, že pokiaľ budú materiály dodané v dohodnutom termíne do 

20.6.2016 , MsKS skompletizuje propagačné materiály tak, aby boli k dispozícii začiatkom 

júla. Ďalej uviedol, že program GT nie je zmenený, zmluvy s účinkujúcimi sú podpísané, 

plocha na nádvorí sa zväčšila, sociálne zariadenia by tu mali byť tiež do trhov hotové, 

pripravuje sa amfiteáter aj na prvú sezónu digitalizovaného letného kina. 

Uviedol, že zástupcovia z partnerských miest sa informujú na sprievodné podujatie –

Gastroakciu- ako je to s týmto podujatím a Vínnou uličkou, kde sa tiež so svojimi produktami 

zúčastňovali partnerské mestá? 

Mgr. Psota – oznámil, že Vínnu uličku aj Pivný festival  má na starosti p.Galambosová, má 

informáciu, že je všetko zabezpečené. Gastroakciu zabezpečuje MVDr.Pallya, ktorý dostal za 

úlohu osloviť všetky partnerské mestá a zabezpečiť hodnotiacu porotu. 

PaedDr. Černý – je toho názoru, že pozvanie partnerským mestám na toto podujatie malo 

mať oficiálnu podobu od štatutára mesta. 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Priebežnú 

informáciu o príprave XXXII. ročníka Galantských trhov “, materiál berie na vedomie 

a odporúča riaditeľovi GT informovať členov komisie o účasti zástupcov partnerských 

miest na Gastroakcii a Vínnej uličke.  

 

3) Vyhodnotenie činnosti komisie a aktivity členov za I. polrok 2016: 

Predseda komisie zhrnul činnosť a aktivitu členov komisie za I. polrok 2016. Ďalej vyhodnotil 

účasť členov komisie na zasadnutiach a predložil návrh na vyplatenie odmien pre členov 

komisie - odborníkov z radov občanov za I. polrok 2016 na základe ich účasti na zasadnutiach 

alikvotnou čiastkou. 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov  MsZ v Galante berie na vedomie 

„Vyhodnotenie činnosti komisie a aktivity členov za I. polrok 2016“ a odporúča 

vyplatenie odmien pre členov komisie - odborníkov z radov občanov za I. polrok 2016 na 

základe návrhu predsedu komisie alikvotnou čiastkou, návrh tvorí prílohu zápisnice.  

 

4) Návrh plánu práce komisie na II. polrok 2016: 

Materiál bol doručený všetkým členom komisie spolu s pozvánkou. 

K predmetnému materiálu odzneli na zasadnutí komisie nasledujúce doplňujúce návrhy: 

 

Mgr. Kolek J. – presunúť bod: Informácia o príprave reprezentačného plesu mesta 2017 

      z októbra na september 
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- doplniť do mesiaca september bod: Informatívna správa o vydávaní 

GN/GÚ. 

- doplniť do mesiaca október bod: Informatívna správa o podujatiach 

pripravovaných na území mesta v r.2017 pri príležitosti významných 

výročí. 

Mgr. Kolek P. – doplniť do mesiaca september bod: - Návrhy na rozdelenie rezervy-dotácie 

kultúra. 

Takáč Zsolt – doplniť do mesiaca september bod: Informatívna správa o Medzinárodnej 

konferencii na záchranu kultúrnych pamiatok. 

 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Návrh plánu 

práce komisie na II. polrok 2016 “,  po doplnení odznených pripomienok bol plán práce 

jednomyseľne schválený, tvorí prílohu zápisnice. 

 

5) Rôzne: 

A/ Návrh „Štatútu GN/GÚ: 

Materiál spracovaný prednostom MsÚ Mgr. Psotom bol zaslaný členom komisie spolu 

s pozvánkou. Na základe vyjadrenia väčšiny členov komisie, materiál si nevedeli prečítať, 

keďže sa súbor  nedal otvoriť. 

Mgr. Kolek P. – materiál aj jemu prišiel v súbore“dat“ –to sa stalo už s viacerými materiálmi, 

ktoré boli doručené z MsÚ, navrhol prednostovi MsÚ preveriť túto skutočnosť informatikom. 

K predmetnému materiálu uviedol, že v ňom našiel závažné nedostatky z pohľadu poslanca 

MsZ, podľa neho je tento štatút koncentrovaním najvyššej moci do rúk štatutára. 

Mgr. Psota – uviedol, že stav ohľadne nevydávania Galantských novín nepovažuje za dobrý, 

mesto stratilo nástroj informovania občanov o udalostiach, zámeroch, nových VZN, 

investičných akciách atď. Nie každý má možnosť ísť na web stránku mesta, starší občania 

väčšinou nie sú počítačovo zdatní, potrebujú takéto mestské periodikum. 

Ďalej uviedol, že návrh štatútu, ktorý spracoval podľa najlepšieho vedomia a svedomia je iný 

ako bol pôvodne schválený materiál „Vymedzenie kompetenciií...“, garantuje však jeho 

zákonnosť, keďže štatút musí byť v súlade so zákonom. Obyvatelia a mesto potrebujú 

periodikum, ktoré bude slúžiť na odovzdávania informácií, bol by rád, keby sa otvorila 

rozprava o tomto štatúte. Zároveň apeloval na poslancov kvôli možnosti schválenia 

finančných prostriedkov na vydávanie GN/GÚ, keďže podľa jeho vyjadrenia primátor mesta 

nikdy nepodpíše zmluvu s RTV Krea. 

PaedDr. Černý – konštatoval, že všetci si uvedomujú ako Galantské noviny chýbajú, zároveň 

však každý vie, prečo prestali vychádzať. Pokiaľ primátor mesta bude ku GN pristupovať tak, 

ako to bolo v minulosti, nevidí tu riešenie. 

Požiadal pána prednostu aby skúsil byť mediátorom medzi primátorom a komisiou v tejto 

veci, treba dať Galantským novinám formu kultivovaného mesačníka mesta. 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Návrh 

Štatútu GN/GÚ“ a z dôvodu, že väčšina členov komisie si tento súbor nemohla 

preštudovať, odporúča prednostovi MsÚ Mgr. Psotovi zaslať tento materiál všetkým 

členom komisie vo vhodnej forme súboru. Všetky pripomienky členov komisie 

k materiálu budú zaslané písomne prostredníctvom mailu prednostovi MsÚ v termíne 

do 31. 8. 2016. 

 

B/ 

Mgr. Kolek P. – informoval prítomných, že prebehla elektronická aukcia na digitalizáciu 

amfiteátra, vyhrala firma Audio Master z Nových Zámkov, ktorá sa zaviazala zrealizovať 

práce do 1. 7. 2016. 
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C/ 

Mgr. Gešková – informovala, že tlač skladačky „Kultúrne leto 2016“ bola zabezpečená, 

dodávateľ materiál doručil 1. 6. 2016, prebehla distribúcia kultúrnym inštitúciám 

a organizáciám, školám. 

D/ 

Mgr. Kolek J. – uviedol, že nevie z akého dôvodu sa do III. úpravy rozpočtu pre účely 

Dychového orchestra mesta Galanta dostala suma o 1 tis. € menšia ako bola v návrhu, ktorý 

bol prerokovaný a doporučený komisiou (namiesto navrhovaných 15 379 € MsZ schválilo 

14 379 €). 

E/ 

Mgr. Psota – podal informáciu o príprave prác na dlažbe v amfiteátri, zhotoviteľ vykoná 

práce do konca júla, požiadal o zohľadnenie v prípade začatia prevádzky letného kina od 

začiatku mesiaca júl. 

 

 

 

 

Termín ďalšieho zasadnutia komisie v mesiaci september 2016 bude spresnený pozvánkami, 

ak sa vyskytnú okolnosti, ktoré si budú vyžadovať zasadnutie komisie skôr, bude operatívne 

zvolaná. 

 

 

 

 

 

 

        Mgr. Peter Kolek v. r. 

                      predseda komisie 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V Galante dňa  16. 06. 2016      

Zapísala: Eva Poláková 


